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SK.0002.4.2011 
 

Protokół nr IV/11 
z sesji Rady Gminy Stare Pole 

z dnia 19 stycznia 2011 r. 
 

Proponowany porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie sesji i powitanie zebranych. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wybór Sekretarza Obrad. 
4. Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

− Przewodniczącego Rady Gminy, 
− Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, 
− Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
− Przewodniczącej Komisji Oświaty, 
− Radnych, 
− Wójta Gminy. 

5. Wystąpienia sołtysów. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Uchwalenie Budżetu Gminy na 2011 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare 

Pole na lata: 2011 - 2018: 
1) wystąpienie Wójta Gminy, 
2) odczytanie uchwały nr 150/g272/P/IV/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Stare Pole na 2011 rok,  

3) odczytanie uchwały nr 153/g272/F/IV/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2010 r. roku w sprawie opinii o 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stare Pole 
na lata: 2011 – 2018,) 

4) wystąpienie przewodniczących komisji stałych Rady Gminy, 
5) dyskusja, 
6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2011 rok, 
7) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2011 – 2018. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia minimalnych stawek 

czynszu.  
9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad odpłatności za umieszczanie 

reklam na mieniu komunalnym.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy.  
11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 
12. Komunikaty. 
13. Zatwierdzenie protokołu nr III/2010 z sesji Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2010 r. 
14. Zamknięcie Sesji Rady Gminy.  
 
Ad.1. 

O godzinie 1400 Przewodniczący Rady Gminy otworzył IV sesję Rady Gminy 
odbywającą się w sali narad Urzędu Gminy. Przywitał wszystkie zebrane osoby. Poprosił o 
powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięci Pana Wita Smoczyńskiego wieloletniego 
radnego. 
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Ad.2. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, iż sesja jest prawomocna do podejmowania 

uchwał. 
 
Ustawowy skład rady    - 15 
Obecnych  - 15 
Nieobecnych   - 0 
  
Ad.3. 

Na sekretarza obrad wybrano jednogłośnie Panią Magdalena Roman. Za jej 
kandydaturą głosowało 15 radnych. 
 
  
Ad.4. 
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej: 

1. Przewodniczącego Rady Gminy: 
− przygotowanie artykułów do gazety, 
− udział w sesji Rady Powiatu, 
− sprawy bieżące. 

Przewodniczący poszczególnych komisji zaproponowali, aby zrezygnować ze sprawozdania, 
gdyż była krótka przerwa między sesjami i odbyło się jedno wspólne posiedzenie komisji 
stałych. Wszystkie komisji pozytywnie zaopiniowały projekty uchwał przedstawione na 
wspólnym posiedzeniu. Propozycja Przewodniczących komisji została przyjęta jednogłośnie – 
15 za. 

2. Radny Mieczysław Tamaka zgłosił, aby poprawić chodnik na ulicy Marynarki 
Wojennej od sklepu Pana Piskorskiego w kierunku Elbląga, bo zapadł się polbruk oraz 
żeby przyciąć krzaki, bo wychodzą na chodnik. 

3. Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie. Nie zgłoszono żadnych uwag ani 
zapytań do przedstawionych w nim informacji. 

 
Ad.5. 
 Nikt z sołtysów nie zabrał głosu. 
 
Ad.6. 
 W wolnych wnioskach i zapytaniach pierwszy głos zabrał Radny Wiesław Kujawa, 
który złożył oświadczenie i tak: „w dniu 10.01 br. na posiedzeniu komisji stałych Pan 
Przewodniczący zarzucił mi, że zajmuje się tylko krytyką Pan Wójta i Urzędu Gminy oraz 
zwrócił mi uwagę, że pełnię funkcję radnego całej gminy. Ja sobie nie przypominam, żeby z 
moich ust wypłynęły słowa krytyki, negacji. Moje wypowiedzi i wystąpienia były w formie 
pytań, czy też domagania się spełnienia obietnic. Pamiętam, że jestem radnym całej gminy. 
Pamiętam również, że jest radnym z okręgu nr 8. Mieszkańcy Janówki, Krasnołęki i Królewa 
powierzyli nam swoje sprawy. Mam na myśli nas, czyli drugiego radnego z okręgu nr 8 
Ireneusza Dziura. Nigdy się nie domagaliśmy rzeczy niemożliwych. Naszym zadaniem jest 
przedstawianie problemów i spraw mieszkańców. Dlatego przypominam Panu Pawlinie, że 
pełni zaszczytną i reprezentacyjną funkcję Przewodniczącego Rady Gminy. Art. 19 ust. 2 
ustawy o samorządzie gminy stanowi, że zadaniem przewodniczącego jest wyłącznie 
organizowanie pracy rady oraz prowadzenie obrad. Nie ma tu nic o krytykowaniu, pouczaniu 
i obrażaniu. Do tego śmiem twierdzić, ze Pana wypowiedź można traktować i rozumieć jak 
ograniczanie demokracji i wypowiedzi wolnego słowa”.  
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Ponadto zgłosił problem z dowozami szkolnymi. Powiedział, że przewoźnik przewozi dzieci 
nie tak, jak trzeba. Dodał, że autobusy są przeładowane i spóźniają się. Dzieci wysadzane są, 
tam gdzie nie ma przystanków. 
 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej miała zapytanie na temat spółki wodnej, czy 
zostały podjęte jakieś działania w tej sprawie. Dzieje się coraz gorzej. Mieszkańcy mówią, że 
woda podchodzi coraz wyżej.  
Radny Krzysztof Piekart powiedział, że spółka nie jest nic w stanie zrobić na dzień dzisiejszy. 
Stan wód jest wysoki. Nie ma odpływów. Spółka wodna nie ma pieniędzy. 
Radny Mieczysław Tamaka zaproponował powołanie grupy ludzi, która będzie monitorować 
sytuację. 
Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, aby 
zaproponował osoby do tej grupy monitoringu. Ponadto zwrócił się do radnego Wiesława 
Kujawy, że nie czuje się winny. Przewodniczący Rady prowadzi nadzór merytoryczny i 
metodologiczny. Nie obraził radnego Wiesława Kujawę i dodał, że jeżeli ma jakieś 
zastrzeżenia, to niech na piśmie złoży je do protokołu. Przewodniczący na nie na piśmie 
odpowie. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.7.  

Uchwalenie Budżetu Gminy na 2011 r. i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Pole na lata: 2011 - 2018: 

1) wystąpienie Wójta Gminy, 
2) odczytanie uchwały nr 150/g272/P/IV/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Stare Pole na 2011 rok,  

3) odczytanie uchwały nr 153/g272/F/IV/10 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2010 r. roku w sprawie opinii o 
projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stare Pole 
na lata: 2011 – 2018,  

4) wystąpienie przewodniczących komisji stałych Rady Gminy, 
5) dyskusja, 
6) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2011 rok, 
7) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2011 – 2018. 
 
Ad.1) 
Pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił po krótce budżet gminy na 2011 r. 
Omówił planowane wpływy do budżetu. Dochód zaplanowany jest w wysokości 14.836.704 
zł. Wydatki zaplanowane zostały w wysokości 14.484.975 zł. Nadwyżka budżetowa zostanie 
przeznaczona na spłatę kredytu. Ponadto poinformował, że Rada Gminy wyraziła zgodę na 
wyodrębnienie w budżecie środków na Fundusz Sołecki w 2011 r. Na zadania realizowane w 
ramach Funduszu Sołeckiego w budżecie są zarezerwowane środki w wysokości ponad 
150.000 zł. Ponadto na zadania inwestycyjne planuje się przeznaczyć kwotę w wysokości 
2.656.672 zł. Przedstawił główne zadania inwestycyjne planowane na 2011 rok. W związku z 
powyższym zwraca się o podjęcie uchwał. 
 
Ad.2) 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała uchwałę nr 150/g272/P/IV/10 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2010 r. w 
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sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Stare Pole na 2011 rok. Uchwała 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad.3) 
Pani Skarbnik poinformowała, że od 2011 r. elementem dodatkowym do uchwały budżetowej 
jest wieloletnia prognoza finansowa. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych wieloletnia 
prognoza finansowa jest opracowywana na okres roku budżetowego plus trzy lata do przodu 
czyli do 2014 r. Natomiast prognoza kwoty długu, która jest elementem składowym tego 
elementu musi być opracowany na okres, jaki gmina ma zaciągnięte zobowiązania finansowe. 
W naszym przypadku jest to zobowiązanie zaciągnięte na realizacje zadań inwestycyjnych w 
2010 r. z terminem spłaty do 2018 r. Zgodnie z ustawa o finansach publicznych ta wieloletnia 
prognoza musi być zgodna z uchwałą budżetową tylko i wyłącznie w zakresie roku 
bieżącego. 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała uchwałę nr 153/g272/F/IV/10 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 9 grudnia 2010 r. roku w 
sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Stare 
Pole na lata: 2011 – 2018. Uchwała stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad.4) 
Pan Paweł Kurkowski poinformował, że Komisja Rolnictwa jest za przyjęciem budżetu i 
wieloletniej prognozy.  
Pani Magdalena Roman poinformowała, że Komisja Oświaty jest za przyjęciem budżetu i 
wieloletniej prognozy.  
Pani Jadwiga Staniszewska poinformowała, że Komisja Rewizyjna jest za przyjęciem budżetu 
i wieloletniej prognozy. 
 
Ad.5) 
W dyskusji pierwszy głos zabrał radny Krzysztof Piekart, który powiedział, żeby uwzględnić 
przy remoncie podjazdu do przedszkola naprawę schodów i balustrady. 
Radny Mieczysław Tamaka miał zapytanie, co planuje się zrobić na skwerku, czy w ramach 
remontu skwerku na ulicy Dworcowej, na które jest przeznaczone 82.000 nie można by było 
zrobić chodnika na ulicy Sienkiewicza. Ponadto dodał, że mówi się dużo o przejęciu dworców 
przez lokalne samorządy. Proponuje, aby się zastanowić nad tym, aby przejąć ten dworzec i w 
ramach remontu tego skwerku może go wyremontować. 
Wójt odpowiedział, że 82.000 to jest cena kosztorysowa. Ma nadzieje, że po przetargu będzie 
to w granicach 40.000 – 50.000 zł. Co tam będzie? Trzeba będzie zabezpieczyć murkiem 
dookoła. Będą tam ścieżki, ławeczki. Są to koszty niewymyślone. Specjaliści robili te 
kosztorysy. Natomiast remont chodnika mamy w planie. Na razie wszystkiego nie można 
zrobić. Odnośnie dworca kolejowego to PKP oddaje te dworce, gdzie jest bardzo zadłużona. 
Nie ma z ich strony żadnej propozycji, bo u nas nie są jeszcze zadłużeni. 
Pani Skarbnik wyjaśniła odnośnie remontu podjazdu w przedszkolu. Na etapie składania 
propozycji do budżetu wpłynął wniosek dyrekcji przedszkola dotyczący wykonania prac 
łącznie z balustradami i schodami na kwotę 50.000 zł. Na etapie konstruowania budżetu 
został opracowany kosztorys na samo utwardzenie tego podjazdu polbrukiem. Ten kosztorys 
wyniósł około 60.000 zł, dlatego w budżecie jest tylko sam remont tego podjazdu.  
Radny Krzysztof Piekart powiedział, ze jakbyśmy robili chodnik na ulicy Sienkiewicza, to by 
się przydało zrobić tam parking.  
Przewodniczący Rady powiedział, że pieniędzy mamy tyle ile mamy. Ważne jest, że robi się 
we wszystkich miejscowościach. Bolączką mieszkańców są drogi. Nie będzie więcej 
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pieniędzy. Dużo jest zaplanowane. Oby zrobiono to, co zostało zaplanowane. Mieszkańcy 
chcą poprawy warunków socjalnych. Bolączką jest również problem opieki zdrowotnej. 
Dodał, że ważne jest, że uporaliśmy się z kanalizacją w Królewie. Stajemy przed nowymi 
wyzwaniami. Ważne jest, że będziemy te nasze jednostki oświatowe uzupełniać. Oczekiwania 
społeczne są ogromne. Na zakończenie wypowiedzi poprosił radnych o przyjęcie budżetu na 
2011 r. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.6) 
Uchwała nr  IV/25/2011 w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2011 rok została podjęta 
jednogłośnie – 15 za. Stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.7) 
Uchwała nr IV/26/2011 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011 – 
2018 została podjęta jednogłośnie – 15 za. Stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przerwie kontynuowano porządek posiedzenia. 
Radny Jerzy Wala opuścił posiedzenie. 
 
Ad.8. 
 W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która 
poinformowała, że dnia 21.02.2006 r. została podjęta przez radę uchwała określająca 
minimalne stawki czynszu m.in. za dzierżawę gruntu związanych z działalnością gospodarczą 
i czynszu za najem lokali użytkowych na terenie gminy wraz z 22% podatkiem VAT. W 
związku z tym, że od 1.01.2011 r. wzrosła wysokość podatku VAT zasadna jest zmiana 
uchwały w części dotyczącej tego podatku. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr IV/ 27/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia minimalnych stawek 
została podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad.9. 
 W tym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Wiesława Maluga, która 
poinformowała, że podobnie jak w poprzedniej uchwale z dnia 28.12.2006 r. przyjęto zasadę 
płatności za umieszczenie reklam na mieniu komunalnym gminy + 22% podatku VAT. Z 
uwagi na zmianę wysokości podatku VAT powstała konieczność zmiany, czego 
konsekwencją jest ta uchwała. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono uwag ani zapytań. 
Uchwała nr IV/ 28/2011 zmieniająca uchwałę w sprawie zasad odpłatności za umieszczanie 
reklam na mieniu komunalnym została podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. 
Stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad.10.  

W tym punkcie posiedzenia pierwsza głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, 
która przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty na 2011 rok. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa powiedział, że plan pracy Komisji Rolnictwa został 
przesłany w materiałach. Wszyscy mogli się z nim zapoznać. 
Do przedstawionych informacji nie zgłoszono żadnych uwag ani zapytań. 
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Uchwała nr IV/ 29/2011 w sprawie zatwierdzenia została podjęta jednogłośnie – 14 za, 1 
osoba nieobecna. Stanowi załącznik nr 7 do protokołu 
 
Ad.11. 
 Na zgłoszone uwagi i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt i tak: 
− właścicielka posesji podcinała krzaki, które wychodziły na chodnik; 
− dowozy szkolne – Na początku grudnia jeden kierowca nie przyszedł do pracy i to 

spowodowało, że było więcej dzieci w autobusie niż powinno być. Dziś wpłynęło do 
urzędu pismo w sprawie dowozów szkolnych. Rodzice napisali, że są dowozy 
niebezpieczne, autobusy popsute. Niedawno autobusy były kontrolowane przez policję, 
która nie stwierdziła żadnych usterek i nie nakazała żadnych zaleceń. Autobusy są 
sprawne. W tym piśmie rodzice napisali, że dzieci przedszkolne są wożone dłużej niż 
powinny być wożone, ale jeżeli jest sytuacja, że dziecko przedszkolne powinno być 
odebrane na przystanku przez rodzica a rodzica nie ma, to co zrobić. Dodał, że 
prawdopodobnie od 01.02 br. dzieci z przedszkola nie będą wożone autobusem. Dotyczy 
to też osób dorosłych. Z tego powodu, że zajmują miejsce w autobusie. Dzieci z 
przedszkola nie muszą być dowożone przez gminę. Dowóz dziecka do przedszkola jest w 
zakresie rodziców. 

− spółka wodna – Głównym powodem przelewania się wody, jest to, że rowy są 
zamarznięte, zasypane śniegiem. Zastępca Wójta przeprowadził lustrację. Lód na rowie za 
posesją Pana Zawady był tłuczony. Poziom wody się obniżył. Śnieg w rowach się roztopi 
i woda będzie powoli spływała. W miejsce wypompowanej wody z piwnic napływa nowa.  

Przewodniczący Rady dodał, że jak będą wstrzymane dowozy, to będą zgrzyty. Miał 
zapytanie, którze rodzice skierowali to pismo? Żeby nie wyszło, że radni to z Wójtem 
uchwalili, że dowozów nie będzie. Trzeba zaznaczyć, że to tylko jest sugestia rodziców. 
Wójt powiedział, że w specyfikacji w przetargu na dowozy jest zapisana ilość dzieci w każdej 
miejscowości, które mają być dowożone. Ta ewidencja nie wskazuje, że są autobusy 
przepełnione. Dzieci jest tyle ile jest w stanie wsiąść do autobusu zgodnie z normami. 
Wójt w tej sytuacji uważa, że dzieci do przedszkola powinni zawozić rodzice. Nam nie wolno 
dzieci do przedszkola dowozić. Dodał, że pismo wpłynęło i musi być reakcja.  
Radny Wiesław Kujawa powiedział, że co do przeładowania autobusów, to nie był tylko 
jeden raz. Sprawdza autobus, jak przyjeżdża z dzieckiem. 
Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, która powiedziała, że wina nie zawsze leży 
po stronie przewoźnika. Kiedyś jak było powiedziane, że dzieci będą wysadzane na 
określonych przystankach, to też były pretensje. Uważa, że kierowca bardzo mądrze zrobił, że 
trzymał to dziecko, kiedy rodzice na przystanek po niego nie wyszli. Dodała, że autobusy 
mają bardzo często kontrole. Kierowcy też może zdarzyć się zachorować. Ponadto dzieci 
starsze powinny odjeżdżać zgodnie z planem. Jak tego nie robią, to wtedy ostatni kurs jest 
przepełniony. 
Radny Marek Czubiński powiedział, że tym autobusem szkolnym dojeżdżają starsi ludzie ze 
Złotowa, jeżeli nie będą mogli jeździć autobusem szkolnym, to pozbawimy ich możliwości 
jedynego transportu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty miała zapytanie czy ci rodzice byli z tym problemem u 
dyrektora Zespołu Szkół? Cofnięcie zezwolenia na to, żeby jeździły przedszkolaki i osoby z 
miejscowości, które nie mają połączenia, to nie jest dobre wyjście. 
Radny Marek Czubiński powiedział, że też ma dziecko przedszkolne. Zdarzyło się, że nie 
odebrał z przystanku, ale wtedy czekał i jechał po dziecko do przedszkola.  
Przewodniczący Rady powiedział, że nie można odciąć dowozu dla innych osób, które 
jeździły autobusem szkolnym. Nie wszystkie miejscowości są skomunikowane. Trzeba 
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troszeczkę zdrowego rozsądku. Dodał, że niektórzy rodzice stali się wygodni. Zwrócił się z 
prośbą do sołtysów, aby porozmawiali z rodzicami dzieci o tej sprawie. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.12. 
 W komunikatach pierwszy głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że 
radni mają złożyć do 30.04 br. oświadczenia majątkowe. Ponadto podziękował Gminnemu 
Ośrodkowi Kultury i Sportu za zorganizowanie spotkania mikołajkowego, ubranie choinki 
przed Urzędem Gminy, harcerzom za szopkę bożonarodzeniową, przegląd grup kolędniczych, 
Zespołowi Szkół, Pomorskiemu Ośrodkowi Doradztwa Rolniczego, Ochotniczej Straży 
Pożarnej, Straży Gminnej za pomoc przy organizacji pogrzebu ks. kanonika Bogdana 
Lesińskiego, kobietom za pomoc w gotowaniu na pogrzebie, sołectwom i radnym za kwiaty. 
Odczytał następujące pisma: pierwsze od Biskupa Diecezji Elbląskiej Jana Styrna i drugie od 
księdza dr Arkadiusza Śnigier Dziekana Dekanatu Malbork I z podziękowaniem za 
organizację uroczystości pogrzebowych śp. Księdza proboszcza kanonika Bogdana 
Lesińskiego. Pisma te stanowią kolejno załącznik nr 8 i nr 9 do protokołu. 
 Wiceprzewodniczący Rady nawiązał do sprawy dowóz dzieci mówiąc, że nie wolno 
stosować odpowiedzialności zbiorowej. W związku z tym, rodzicom dzieci przedszkolnych, 
którym nie odpowiada świadczenie poziomu usług, jaki jest w tej chwili, to najprostszym 
rozwiązaniem jest, aby dowozili te dzieci sami. Nie możemy stosować odpowiedzialności 
zbiorowej, bo pozbędziemy się transportu dla innych, którzy są zadowoleni z dowozów. 
Ponadto miał zapytanie, jak rozwiązana jest sprawa z odśnieżaniem. Czy ulegnie poprawie, 
czy będzie taka sama. 
Pan Adam Kuliński odpowiedział, że osoby dyżurujące maja zeszyt, do którego wpisywane są 
zgłoszenia do odśnieżania. Dyżurni będą jeździć i kontrolować i tam, gdzie będzie potrzeba to 
wyślą pługi. Ponadto zabrał głos w sprawie dowozów szkolnych opowiadając, jak to było jak 
on dowoził. Ponadto powiedział, że nie wie czy Urząd Gminy otrzymał od Pani naczelnik 
Luterek pismo, które rozsyłał Pan Starosta do Pana Wojewody z dnia 9.11.2010 r., w sprawie 
dodatkowego dofinansowania na melioracje w powiecie malborskim. Odczytał fragment tego 
pisma. Ponadto zgłosił, że mostek w Parwarku jest popękany. Dodał, że walczy z kolegą 
Markiem Szczypiorem o budżet. Od 4 lat walczy o pobocza. Poinformował, że starostwo chce 
wydać 40.000 zł na zakup motocykli, a on prosi się o 16.000 zł na pobocze. Stanowisko jego 
jest takie, żeby nie kupować tych motocykli i te 40.000 zł przeznaczyć na zbieranie poboczy. 
Porosił Wójta, aby pisali do powiatu o pieniądze, bo można pozyskać dodatkowe pieniądze. 
Ponadto dodał, żeby Pawlina i Kujawa się spotkali i problem rozwiązali. Dodał, że może być 
negocjatorem. Ponadto wtrącił, że po wyborach samorządowych Komisje Rewizyjną 
otrzymywała opozycja. Dodał, że obwodnica oraz druga nitka mostu w Malborku jest przez 
kolejne 3 lata nieaktualna. 
Przewodniczący  Rady powiedział, że jest otwarty na spotkania. 
Radny Krzysztof Piekart zwrócił się z prośbą o przekazanie Panu Edwardowi Żak 
dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych o naprawienie dużej dziury na drodze powiatowej w 
kierunku Kławek koło domu Pana Jastrzębskiego. 
Pan Marek Szczypior Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, że w powiecie mieli 
miesiąc roboczy nad budżetem. Został on pozytywnie zaopiniowany. Sam wnioskował, aby 
przerzucić 40.000 zł z promocji powiatu na pobocza. Jest zarzut do naszej gminy, że nie 
partycypowaliśmy w kosztach ściągania poboczy w poprzedniej kadencji. Przedstawił 
kształtowanie się dochodów i wydatków. Powiedział, ile w nowym budżecie zostało 
przeznaczone na płace, a ile na drogi. Deficyt powiatu zostanie pokryty kredytem. Pobocza 
prawdopodobnie będą robione z pieniędzy przeznaczonych na schetynówki. Dodał, że głos 
decydujący w sprawie dróg  ma starosta, dyrektor Żak to tylko pracownik. 
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Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że zarządzanie drogami w powiecie, to zdecydowana 
niegospodarność. Ponadto poinformował, że 6.10.2010 r. napisał pismo do Zarządu Dróg 
Powiatowych i do tej pory nie ma odpowiedzi. Otrzymał potwierdzenie złożenia pisma. 
Pan Marek Szczypior powiedział, że są procedury. Powinni odpisać w terminach zgodnych z 
kodeksem postepowania administracyjnego. Jeżeli nie ma w dalszym ciągu odpowiedzi, to 
trzeba napisać skargę do wyższej instancji. 
Wójt powiedział, że nie wie, o co chodził Panu Adamowi Kulińskiemu w tym swoim 
wystąpieniu mówiąc, że gmina nie składa wniosków. Składamy wtedy, kiedy mamy swoje 
środki, gdyż musi być własny udział.  

Pan Zdzisław Mikulak nawiązał do sprawy spółki wodnej mówiąc, że poziom wody 
monitorowany był na bieżąco od kilkunastu dni. Ponadto poinformował, że dziura w drodze 
powiatowej w Krzyżanowie została zgłoszona do Zarządu Dróg Powiatowych. Sprawa 
mostka w Parwarku jest znana. Dodał, że ideą spółki wodnej nie jest zbieranie pieniędzy tylko 
odmulanie, konserwacja rowów. Więksi rolnicy mogą sobie poradzić bez spółki. Natomiast 
mali są skazani na nią, bo ktoś musi ich pokierować. Trzeba zaktywować działalność spółki. 
Radny Mieczysław Tamaka miał zapytanie, do kogo należą rowy przy drodze krajowej. 
Pan Zdzisław Mikulak powiedział, do właścicieli gruntów. Ponadto dodał, że każdy, kto 
odnosi korzyści z rowów jest zobowiązany do czyszczenia rowów. 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że problem melioracji nie polega na spółce tylko na 
mentalności rolnika, a mentalności tej grupy zawodowej nikt nie zmieni. W zeszłym roku 
80% melioracji można było zrobić na koszt państwa. Ludzie ci stwierdzili, że jest im to 
niepotrzebne. 
Radny Krzysztof Piekart powiedział, że miał telefony od ludzi, którzy nie są rolnikami, że 
gmina ma zająć się melioracją, bo płacą podatki. 

Głos zabrał również Pan Wacław Kasprzykowski powiedział, że z przyrodą nie ma 
żartów. Gleba jest zamarznięta i woda się nie wchłania. 
Nikt więcej nie zabrał głosu. 
 
Ad.13. 

Protokół nr III/2010 z sesji Rady Gminy z 28 grudnia 2010 r został zatwierdzony 
jednogłośnie – 14 za, 1 osoba nieobecna. 
  
 
Ad.14. 

Wobec wyczerpania się porządku obrad Przewodniczący zamknął IV sesję Rady 
Gminy o godz. 1650. 
 
Protokół sporządziła: 
Katarzyna Golińska 
 
 
Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady 
 Magdalena Roman        Jan Pawlina 


